
Bilaga 4.

Till: Båleröd samfällighetsförening. Föreningsstämman 2023. 

Kassör-funktionen.

1. Föreningsstämman 2022 – beslut tagna av stämman.

Kassör-funktionen. (Med hänvisning till sak 15 – Val av styrelse Bilaga 6). 
- Eftersom ingen av samfällighetens medlemmar har sagt sig villig att ta på sig kassör-
arbetet, har styrelsen utrett alternativ för inhyrning av tjänsten. Företaget Aspia AB
har sagt sig villig att utföra arbetet och har gett offert på detta daterat 2022-03-08.
Stämman beslutade att hyra in Aspia AB för kassör-arbetet. 

2. Utförande av kassör-funktionen/redovisningsarbetet 2022–2023. 
Med bakgrund i föreningsstämmans beslut blev det ingått avtal med redovisningsfirman Aspia AB, 
signerat 2022-05-04. 
Avtalet beskriver bland annat följande: 

Avtalsperiod:
 Från 2022-05-01.
 Till 2023-04-30.
 Eventuell avtalsförlängning/avslut skall avtalas senast 2023-03-31
 Föreningsstämman ger tillstånd att om nödvändigt förlänga avtalet efter 2023-05-01.

Avtalets omfattning:
 A. ”Löpande” bokföring.
 B. Avstämning.
 C. Rapportering.
 D. Bokslut och årsredovisning.
Revision utförs med interna resurser/medlem i Båleröd samfällighetsförening. 

Arvode:
A, B och C utförs på ”löpande räkning” och betalas i efterskott och som löpande månadsarvode.
Offert har uppgett följande ”intervall” för arvode: kronor 2 500 – 4 000 SEK. (3 125 – 5 000 SEK inkl. 
moms)
”Löpande” räkning betyder att arvodet beräknas efter faktisk arbetstid som har gått åt. Det kan medföra 
att månadsarvodet blir mindre än kronor 3 125 men inte större än kronor 5 000 inkl. moms.
D faktureras årsvis i efterskott med följande ”intervall" för arvode:
Kronor 9 000 – 11 500. (11 250 – 14 062 SEK inkl. moms)
”Löpande” räkning betyder att arvodet beräknas efter faktisk arbetstid som har gått åt. Det kan medföra 
att månadsarvodet blir mindre än kronor 11 250 men inte större än kronor 14 062 inkl. moms.
-----------------------------
Årskostnaden är beräknat till kronor 48 750 – 74 000 inkl. moms.
Arvode skall beräknas efter faktisk arbetstid, som går åt, och kan medföra att kostnaderna blir lägre än
kronor 48 750 men också högre om speciella förhållanden uppstår.
Styrelsen har i budgeten för 2022 budgeterat med kronor 55 000 baserat på att föreningen beslutar att 
köpa redovisningstjänsterna. 

Styrelsens del i arbetet.
Styrelsen vill i konstitueringen av ny styrelse efter stämman 2022, besluta två firmatecknare som också 
blir ”kontaktpersoner ekonomi” och vill i samarbete med Aspia godkänna/signera alla fakturor och påföra
belastande konto. I tillägg vill firmatecknarna ordna all utbetalning i föreningens bank.
Ordningen med två ”kontaktpersoner” skall säkra kontinuitet i styrelsens redovisningsarbete.



3. Hur har användandet av externa redovisningstjänster fungerat?
Erfarenheterna från användandet av externa redovisningstjänster har för det mesta varit positiva och 
bekräftar att Båleröd samfällighet kan ta till vara sina behov för ekonomistyrning och upprätthålla 
tillfredsställande ekonomistyrning på det sätt det är praktiserat i 2022.
Tack vare ett mycket gott digitaliserat och uppdaterat ekonomiskt dataunderlag, båda historisk och per 
dato, var övergången från ”egen kassör”/Morten Noreide till extern tjänsteleverantör i stort sett 
problemfri.
Tack vare detta blev övergången till Aspia-utförandet bra med god kontinuitet och leveranser från dag ett, 
- men dock inte utan några ”startproblem”/utfordringar som blev rättat till sig efter vart.   
Problemen har först och främst varit märkbara i samband med internfaktureringen, faktureringen mellan 
förening och medlemmar, som har gett felfaktureringar och eftersläp i inbetalningarna. I loppet av hösten 
2022 blev det mesta ordnat.
Inledningsvis var problemen bland annat knutna till styrelsens (kontaktpersonernas) tillgång till fakturor 
före utbetalning; - detta gjorde betalningsrutinen något mera oöversiktlig och inte som förutsatt. 
För att hålla kostnaderna nere, har uttaget av periodrapporter varit mindre än önsklig men inte hindrat 
styrelsens ekonomiuppföljning i väsentlig grad. 
Införingen av moms i samfällighetsföreningar har inte varit problemfri. Detta är inte Aspia´s fel, heller 
tvärt i mot, Apia har varit en god partner när det gäller avklarning av frågor. Informationen från 
myndigheterna/Skatteverket kunde ha varit mycket bättre och inte minst kommit tidigt i processen. 
Den mest märkbara utfordringen har varit att inte ha sin egen kassör tillgänglig till varje tid, med 
möjligheter till uppdaterad information om det ekonomiska läget, få information om rutinerna fungerar, 
tillgång till ekonomirapportering/ekonomistatus ”när man önskar och har behov för det” och utan att 
tänka på kostnader. 
Nackdelarna med att inte ha egen kassör/ekonomikompetans, tillgänglig i egen styrelse, har varit tydliga 
både för styrelsen generellt och speciellt för ordförandes arbetsmängd och möjligheten att diskutera 
utfordringar som har uppstått, - t.ex. momsfrågan.

4. Kostnader.
När det gäller avtalens utgångpunkt gällande kostnaderna, hänvisas till ovanstående punkt 2, arvode. 
Där går det fram att styrelsen la till grund kostnader i storleken 48 000 till 74 000 och budgeterade med 
kronor 55 000,-
Per 2022-12-31 var det utbetalat ”arvode” för kronor 91 659, - och per 2023-02-28 var det utbetalat 
arvode kronor 115 889,- något som är mer än det dubbla av budgetbeloppen.
Ett väsentligt bidrag till detta orsakas i stor grad merarbete i startperioden samt momsproblematiken. 
Arbetet med att följa upp avgiftsinbetalningarna och eventuellt justera/ändra och eventuell skicka 
”påminnelser” har inte varit oväsentligt. 
Den kostnadsutveckling som räkenskapsåret 2022 har medfört, där flere budgetposter som till exempel el-
kostnader, låneräntor, kommunala tjänster/vatten- och avlopp har skjutit i höjden, tillsäger 
nödvändigheten av att budgetposterna måste värderas noga när budget 2023 skall utformas. En av 
”posterna” som sticker ut och kräver alternativa tankar är redovisningstjänsten. 

5. Redovisningstjänster budget 2023. 
Efter ”interna” samtal, bland samfällighetens medlemmar, kan styrelsen föreslå ett alternativ till köp av 
externa redovisningstjänster för räkenskapsåret 2023
Alternativet är att tidigare kassör Morten Nordeide har sagt sig villig att vara kandidat till att utföra 
kassör-funktionen med tillhörande redovisningsuppgifter. 



6. Förutsättningar för eventuell ”ny” ordning i 2023. (Redovisningsarbete utfört av Morten N.)

Alternativet baseras på: 

 Morten N. väljs som ledamot av stämman 2023.
Morten N. ges av nyvald styrelse 2023 funktionen som kassör. 

 Styrelsen ges fullmakt av föreningsstämman att betala kronor 50 000, - /år i arvode för arbetet.
Styrelsen ges fullmakt att budgetera arbetsgivaravgift för arvodet. 
Ledamot betalar själv skatt av beloppet. 

7. Avtalet med Aspia? 
 Avtalet med Aspia sägs upp. Föreningsstämman måste formellt besluta detta.
 Efter gällande avtal med Aspia, signerat 2022-05-04 gäller följande: 

 Avtalsperiod:  Från 2022-05-01 till 2023-04-30. 
 Föreningsstämman ger tillstånd att om nödvändigt förlänga avtalet efter 2023-05-01
 Eventuell avtalsförlängning/avslut skall avtalas senast 2023-03-31. 
 Uppsägningstid är tre (3) månader. Uppsägning skall alltid ske skriftligen. 

 Ut i från ovannämnda lägger styrelsen till grund att en eventuell uppsägning skall ta datumet      
2023-03-31 som utgångspunkt för uppsägningstiden.
Med tre månaders uppsägningstid avslutar Aspia eventuellt sitt arbete för Båleröd 
samfällighetsförening den 23:e juni 2023.

 Styrelsen utformar eventuellt uppsägningen med följande formulering: 
” Med förbehåll om föreningsstämman beslut i stämman 2023-04-22 om att avsluta avtalet 
med Aspia, säger Båleröd samfällighetsförening upp avtalet som är beskrivet i ”Uppdragsbrev 
avseende Båleröd samfällighetsförening (organisationsnummer 7164089778) daterat 2022-05-03 
och signerat 2023-05-04 med uppsägelsedatum 2023-03-31”. 

          


